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_______________ № ____________ 
 

На  № ___________ від  _________ 
 

Комунальне підприємство “Житлосервіс 
“Куренівка” Оболонського району у м. Києві  
 
РОЗ’ЯСНЕННЯ 

 

Міністерство економічного розвитку і торгівлі України розглянуло лист 

комунального підприємства “Житлосервіс “Куренівка” Оболонського району у 

м. Києві від 24.12.2014 № 961 щодо застосування законодавства у сфері державних 

закупівель та повідомляє. 

Закон України “Про здійснення державних закупівель” (далі - Закон) 

встановлює правові та економічні засади здійснення закупівель товарів, робіт і послуг 

для забезпечення потреб держави та територіальної громади. 

Здійснення державних закупівель у порядку, встановленому цим Законом, 

розпочинається з дня набрання чинності цим Законом, тобто з 20.04.2014. 

Статтею 58 Конституції України встановлено, що закони та інші нормативно-

правові акти не мають зворотної дії в часі, крім випадків, коли вони пом’якшують або 

скасовують відповідальність особи. 

Разом з цим відповідно до рішення Конституційного Суду України                 

від 09.02.1999 № 1-рп/99 надання зворотної дії в часі нормативно-правовим актам 

може бути передбачено шляхом прямої вказівки про це в законі або в іншому 

нормативно-правовому акті. 

Ураховуючи, що така вказівка у вказаному Законі відсутня, його дія не 

поширюється на правовідносини суб’єктів сфери державних закупівель, які виникли 

до 20.04.2014. 
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Згідно з частиною першою статті 629 Цивільного кодексу України договір є 

обов’язковим для виконання сторонами. 

Відповідно до частини першої статті 631 Цивільного кодексу України строком 

договору є час, протягом якого сторони можуть здійснити свої права виконати свої 

обов’язки відповідно до договору. 

У свою чергу, частинами другою та третьою статті 180 Господарського кодексу 

України передбачено, що господарський договір вважається укладеним, якщо між 

сторонами у передбачених законом порядку та формі досягнуто згоди щодо усіх його 

істотних умов. Істотними є умови, визнані такими за законом чи необхідні для 

договорів даного виду, а також умови, щодо яких на вимогу однієї із сторін повинна 

бути досягнута згода. При укладенні господарського договору сторони зобов’язані у 

будь-якому разі погодити предмет, ціну та строк дії договору. 

Таким чином, у разі якщо договір не припинив дію у встановленому 

законодавством порядку та зобов’язання, прийняті сторонами договору не виконані, 

виконання таких зобов’язань має здійснюватись з дотриманням положень Цивільного 

кодексу України та Господарського кодексу України. 

 

Заступник директора департаменту  
державних закупівель та державного замовлення   Лілія ДУДНИК 
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